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Amikor még gyerek voltam, nem tanultunk az iskolában a

trianoni békediktátumról. A történelem tankönyvek sem írtak
róla igazán, de annál többet a „dicsőséges”
Tanácsköztársaságról. Szüleimtől hallottam valamit. Hogy a
csehek alatt ez volt, meg az. Aztán amikor újra magyarok
lettünk, akkor meg amaz volt.
Papnövendékként engem Budapestre küldtek tanulni, a
Központi Papnevelő Intézet növendékeként. Az első napok
az ismerkedéssel teltek el. Kérdezgettük egymást, hogy ki
melyik egyházmegyéhez tartozik. Az, hogy valaki
szombathelyi, váci vagy veszprémi egyházmegyés, az addig
rendben van. De amikor az egyik azt mondta, hogy én
rozsnyói vagyok, a másik meg azt, hogy ő kassai, a harmadik
meg nagyváradi, akkor kezdtem el gondolkodni. Hát hogyan
is van ez? Mert ugyebár a trianoni békediktátum az
egyházmegyéket is megcsonkította. Óriási csapás érte Szűz
Mária országát, a Szent István által alapított
egyházmegyéket! Akkor még XV. Benedek ült Szent Péter
székében. Ő 1922-ben bekövetkezett haláláig volt pápa.
Megkérdezték őt, hogy most mi legyen a szétszaggatott
egyházmegyékkel. A pápa azt mondta, hogy nem kell
semmit sem tenni. Ez egy roppant igazságtalan
békediktátum, ezt úgyis meg fogják változtatni. Ez nem
maradhat így! Sajnos nem lett neki igaza. Egyébként
Magyarország sorsa már 1916-ban eldőlt, amikor
Romániának sikerült áteveznie a másik oldalra. Óriási volt a
románok étvágya. A Tiszáig akarták bekebelezni országunkat!
Olyasmit hangoztattak, hogy Debrecenben, ebben az ősi

román városban a román anyák román altató dalokat
énekelnek e román kisgyerekeknek. Ez tény! Az akkori
magyar vezetés még azt kis eredményként volt kénytelen
elkönyvelni, hogy Debrecentől Orosházáig megmaradhatott
egy kis terület. A Nagyváradi Püspökségnek egyébként
Debrecenben volt a kihelyezett helynöksége. Ezt Tempfli Józsi
bácsi mondta nekem, az azóta már meghalt nagyváradi
püspök. Őt a pellérdiek is ismerhetik, hiszen egyszer ő
tartotta itt nálunk a búcsúi szentmisét.
Egy szó, mint száz: elérkezett a trianoni diktátum aláírásának
napja. Ez történt 1920. június 4-én. Mindenki tudja: ekkor az
ország sorsát már rég eldöntötték. A győztes hatalmak a
veszteseket meg akarták büntetni, de Magyarországot meg
akarták ölni. Gyalázatos tett volt ez a történelemben!
Szegény gróf Apponyi Albert külügyminiszter mondhatott,
amit akart. Ha jól tudom, akkor francia nyelven kezdte el
mondani a beszédét. Valamelyik beszólt, hogy ő ezt nem érti.
Ekkor pedagógusok mondták el nekem, fejezetről fejezetre
elmondta ugyanazt angolul és olaszul is. Pedig mindenkinek
volt tolmácsa. Az ott lévő tárgyaló partnerek pedig elkezdtek
újságot olvasni. Ez pedig a nemzetközi diplomáciában eléggé
el nem ítélhető, tahó magatartás! Akkor ezzel senki nem
foglalkozott. Sajnos!
Emlékszem, hogy valamikor a 80-s évek elején bizonyos
értelmiségi körök elkezdték szóvá tenni, hogy Romániában
hogyan bánnak az az erdélyi magyarokkal meg a
székelyekkel. Erre a rádióban válaszolt egy illetékes elvtárs:
ezzel mi ne foglalkozzunk, ez a román elvtársak belügye. Itt
hibázott nagyot az akkori kommunista vezetés! A második
nagy hiba akkor történt, amikor a Gyurcsány Ferenc vezette
kormány megtagadta a határon túli magyarokkal való
sorsközösséget. De hála Istennek, azóta változott a helyzet.
Megtörtént a kettős állampolgárság intézményének a
bevezetése. Hiszen valamennyien magyarok vagyunk. Ahogy
a fentebb említett Tempfli József püspök úr mondta: „én
kérem sváb származású vagyok és román állampolgár.
De öntudatos magyar embernek vallom magamat!” Hát, erről
van itt szó.
Már nagyfiú voltam, amikor egy fiatalasszony belefulladt a
Balatonba. Pedagógusok mondtál el nekem, hogy a szegény
árvát körbeállták az osztálytárai és ekként csúfolták: „nincs
anyja, nincs anyja.”! Aztán persze szétcsapott közöttük a
pedagógus. Valahogy így vagyunk mi is. Rajtunk ne
röhögjenek se a románok, se a szlovákok, sem pedig a
szerbek. Nem gyásznapot tartunk, mert nem vagyunk
nevetség tárgya. A trianoni békediktátum napja nem
gyásznap, hanem a nemzeti összetartozás emléknapja.
Ne feledjük: összetartozunk! Magyarok Nagyasszonyának
országát nem nyelheti el végleg a trianoni diktátum!

Dr.Horváth István

Gondolatok a trianoni évforduló kapcsán
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rendelettel kihirdetett veszélyhelyzet időtartama alatt - a
katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó egyes
törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény
46.§ (4) bekezdése értelmében a képviselő-testület feladat –
és hatáskörét a polgármester gyakorolja -, így Pellérd
Községi Önkormányzat képviselő-testülete 2020. június 11-
én polgármesteri döntést megelőző konzultációt tartott.
Tajti Zoltán polgármester részletesen ismertette a
képviselőkkel a veszélyhelyzet kihirdetését követő
(2020.03.11-2020.06.11.) időszakban hozott polgármesteri
döntéseket valamint beszámolt az eltelt időszakban végzett
védekezési feladatok ellátásáról, az önkormányzat
költségvetését érintő kormányzati intézkedésekről és a
veszélyhelyzet időszakában végzett önkormányzati
feladatellátással összefüggő kiadásokról.
A konzultáció napirendjén szerepelt többek között a Pellérdi
Közüzemi és Vagyonkezelő Kft. 2019. évi
mérlegbeszámolójának ismertetése. Krum István ügyvezető
beszámolt továbbá a temető üzemeltetési feladatok
ellátásáról.
A képviselő-testület egyhangúlag támogatta, hogy a Pellérdi
ÁMK intézményegységei a korábbi döntéssel ellentétben
mindössze 2020. augusztus 17-29 között (9 munkanapon)
tartsanak zárva. Ez idő alatt sor kerül az éves kötelező
karbantartások elvégzésére.
A képviselő-testület egyetértett azzal, hogy a Pellérdi ÁMK
az intézményi dolgozók közreműködésével 2020. július 13 -
augusztus 14-ig terjedő időtartamban nyári napközis tábort
szervezzen. A gyermekek nyári táborozását különböző
programokkal, kézműves foglalkozásokkal, filmvetítéssel,
vendég előadókkal igyekezenek színesíteni. A résztvevők
napi háromszori étkezését az önkormányzat térítésmentesen
biztosítja a Pellérdi ÁMK főzőkonyhájáról.
A képviselő-testület egyhangúlag támogatta, hogy a 2019.
évi zárszámadási rendelet az alábbiak szerinti főösszeggel
megalkotásra kerüljön:

Bevételi főösszeg: 970.931.250 Ft
Kiadási főösszeg: 610.803.562 Ft
Maradvány: 360.127.688 Ft

kiemelt kiadásnemek:
- a személyi jellegű kiadások (K1) 46.499.444 Ft,
- a munkaadókat terhelő járulékok (K2) 7.676.955 Ft,
- a dologi kiadás (K3) 98.568.800 Ft,
- szociális támogatások (K4) 8.882.878 Ft,
- egyéb működési célú kiadás (K5) 8.074.388 Ft,
- a felújítási, beruházási, felhalmozási kiadások (K6-K7)

120.993.873 Ft,
- egyéb felhalmozási célú kiadások (K8) 117.207.000 Ft,
- finanszírozási kiadások (K9) 202.900.224 Ft,

kiemelt bevételek:
- működési célú támogatások áht.-n belülről (B1)

209.785.037 Ft,
- felhalmozási célú támogatások áht.-n belülről (B2)

13.436.364 Ft,
- közhatalmi bevételek (B3) 102.008.639 Ft,
- egyéb működési bevételek (B4) 38.284.817 Ft,
- felhalmozási bevételek (B5) 38.675.977 Ft,
- működési célú átvett pénzeszközök (B6) 1.041.372 Ft,
- felhalmozási célú átvett pénzeszközök (B7) 0 Ft,
- finanszírozási bevételek (B8) 567.699.044 Ft,

Az ülés napirendjén szerepelt továbbá a 2019. évi
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló
szakmai beszámoló valamint az önkormányzat 2020. évi
közbeszerzési tervének ismertetése továbbá a testület
tárgyalt a TOP-3.1.1-16-BA1-2017-00008 azonosító számú,
„Kerékpárút rendszer továbbfejlesztése, közlekedésbiztonsági
fejlesztés Pellérd-Aranyosgadány között” projektet érintő
partnerségi egyeztetési eljárásról valamint a kivitelezésre
irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról. A képviselő-
testület egyetértett abban, hogy a kerékpárút nyomvonalát
érintő telekalakítási eljárásokat meg kell indítani, az
adásvételi szerződéseket elő kell készíteni.
Tajti Zoltán polgármester beszámolt a Magyar Falu Program
keretében benyújtott „szőlőhegyi út felújítását célzó”
pályázat tartalmáról.

Ismét meghosszabbították a kutak engedélyezését,
az új határidő 2023. december 31!

Újra meghosszabbították a kutak bejelentésének,
engedélyeztetésének - először 2018 végére, majd 2020.
december 31-re kitűzött időpontját. A parlament által
elfogadott módosítás alapján az mentesül a
vízgazdálkodási bírság megfizetése alól, aki 2023.
december 31-ig kérelmezi az engedély nélkül vagy
engedélytől eltérően létesített vagy üzemeltetett felszín
alatti vízkivételt biztosító vízi létesítményt.
A törvényjavaslat indoklása szerint az élet- és
vagyonbiztonságot veszélyeztető, tömeges megbetegedést
okozó COVID-19 fertőzés miatti humán járvány gazdasági
következményeinek elhárításával összefüggésben, az
állampolgárok kötelezettségeinek könnyítése érdekében a
felszín alatti vízkivételt biztosító, engedély nélkül létesített
vagy üzemeltetett vízi létesítményeknek a hatóság felé,
bírság kiszabása nélküli bejelentésére a jogalkotó a
kérelmezőnek a jelenleginél három évvel hosszabb határidőt
biztosít. Így az illegálisan kialakított és használt kutak
utólagos engedélyeztetése az eddigi 2020. december 31-ig
tartó határidő helyett 2023. december 31-ig
kezdeményezhető bírságmentesen. A határidő
meghosszabbítása a kérelmezőre nézve kedvező szabályt
állapít meg, ezért azt a már folyamatban lévő eljárásokban is
alkalmazni kell.
A türelmi idő meghosszabbítása a házi vízigényt kielégítő és
a mezőgazdasági öntözési célú kutakra egyaránt vonatkozik.
Magyarországon minden kutat engedélyeztetni köteles az
építtetője, azokat is, amelyek korábban engedély nélkül
(illegálisan) épültek vagy a létesítési engedélyt ugyan
megkapták, de a tervektől eltérő műszaki tartalommal és
paraméterekkel valósultak meg végül.

Dávor Lászlóné
jegyző
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Önkormányzati hírek

Áraink:

7x10 cm: 2000 Ft/megjelenés
10x14 cm: 2500 Ft/megjelenés
14x21 cm: 4500 Ft/megjelenés

Következő számunk július
hónapban jelenik meg.

Reklám, illetve hirdetésfelvétel:

Pellérd Község Önkormányzata
Pellérd 7831, Fő tér 4.

Tel.: 72/587-916
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AA tartalomból
„Kicsik voltunk, nagyok lettünk,

Hívogat az iskola,
De téged, szép óvodánk,

Nem felejtünk el soha.”

A 2019/2020-as nevelési évben is

elérkezett az óvodai búcsúzás pillanata.
Nagyon sok fejtörést okozott, hogy a
járványügyi helyzetben, a
szabályozások figyelembe vételével
milyen módon búcsúzzunk el az
iskolába készülő gyermekektől,
valamint azt is figyelembe kellett
vennünk, hogy a többség már közel 3
hónapja nem járt óvodába. Sok
beszélgetés, egyeztetés után
döntöttünk úgy, hogy az óvoda
udvarán, kötetlenebb formában, a
gyermekeket nem kitéve a
szerepléssel, megfeleléssel járó
stressznek, izgalomnak, de mégis
ünnepélyes keretek között valósítjuk
meg a búcsúzást.
Örömünkre szolgált, hogy 2020.06.12-
én este szinte minden búcsúzó
gyermek szüleivel eljött, és elköszönt
az óvodás évektől, egymástól, az óvó-

és dajka néniktől.
A köszöntés és az elmúlt 4 évre való
visszaemlékezés idén 33 búcsúzó
gyermekhez és szüleikhez szólt.

Búcsú az óvodától

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Önkormányzati hírek 2

ÁMK

Búcsú az óvodától 3

ISKOLA

Digitális oktatás - ahogy mi

csináljuk 7

ZöldOkos kupa 7

Ökoiskola? Ökoiskola! 8

Pályaválasztási eredményeink 9

Kedves Ünneplők!

Kedves Megjelentek! 10

Kedves ballagó Diákok,

búcsúzó Nyolcadikosok! 11

CIVIL SZERVEZETEK

Horgászhíradó 14

Gondolatok Orbán-napra 14

Támogatást fogadunk:
Szentlőrinc-Ormánság Tksz.

(Pellérdi Fiók)
50700066-11031332

Kovács Dávid
30/621-2301
30/967-2512

Cserép Dániel
30/233-2068

Polgárőrség
24 órás elérhetősége



nem is lehetne, hiszen a kölcsönös bizalom kialakítása a
legfontosabb a mi hivatásunkban. Nem könnyű ilyenkor
megszólalni, hisz a visszaemlékezés, a közös emlékek
felidézése hatja át ezt az egy órát. Érezzük mindannyian,
hogy egy életszakasz lezárult, s jön valami új, valami
ismeretlen, amit fel kell fedezni újra. Minden változás fontos
egy ember életében, mely most érinti a családokat,
gyermekeket, szülőket, és minket óvodai dolgozókat is. Volt,
aki az első pillanattól úgy viselkedett, mintha világ életében
ide járt volna. A bátortalanabbak óvatosan fedezték fel a

Gyorsan telt el ez a pár év az óvodában, mely telve volt
örömmel, bánattal, felfedezéssel, tanulással, s ami a
legfontosabb kiteljesedéssel. Mit is jelent ez? Minden
gyermek egyéniség, nincs köztük két egyforma, s nekünk,
óvodapedagógusoknak fontos feladatunk a bennük rejlő
egyéni kincsek megtalálása, s odafigyeléssel, törődéssel való
kibontakoztatása. Valóságos csoda látni, mint lesznek egyre
önállóbbak, bátrabbak, kezdeményezőbbek, ahogy fejlődnek,
s napról napra egyre jobban kötődnek az őket körülvevő
felnőttekhez, társaikhoz. Ez a kötődés kölcsönös. Másként
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csoportszoba, udvar rejtélyes titkait. A mai napra viszont
mindenki második otthonaként lépett be óvodánk kapuján,
hogy a napi csodákat megélje ebben a csodálatos játék és
mesevilágban. A búcsúzás nem volt könnyű idén sem,
melyről árulkodott néhány szülő és gyermek szeméből
legördülő könnycsepp, vagy egy-egy elejtett mondat, hogy
„Nagyon fog hiányozni az óvoda, vagy Te Óvónéni”.
A szívünk összeszorul ilyenkor nekünk óvodai dolgozóknak
is, hiszen megannyi kicsi apró közös történet villan fel

szívünkben az egyes gyermekekről, szüleikről, melyet az
elmúlt 3-4 évében közösen élhettünk meg. Ezek
emlékeinkben megmaradnak, és évek múltán is eszünkbe
jutnak történetek, amikor a tablón megpillantunk egy-egy
gyermeket.
A Pellérdi ÁMK Óvodájában már évek óta hagyomány, hogy
magunk és a családok számára emlékül tablót készíttettünk.
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Az idén ez is sajátos módon készülhetett csak el a különös
helyzet miatt, de megvalósult ez is! A szülőktől saját
készítésű fotókat kértünk e-mailben gyermekeikről, melyeket
felhasználva készítettük el a mindenki által várt és örömmel
fogadott emléket. A tablóról a gyermekek is kaptak fotót
emlékbe, ha ránéznek évek múlva, akkor jussanak eszükbe az
óvodás pajtásaik, akikkel együtt bújócskáztak, homokoztak,
építettek, rajzoltak és még sorolhatnám a sok lehetőséget,

amit közösen éltek meg. Idén sem maradhatott el a tarisznya,
melyben már az iskolában használható eszközök lapultak, és
minden gyermek egy névre szóló emléklapot is kapott
útravalóul.
Kívánunk sok sikert, kitartást az iskolás évekhez mind a
gyermekeknek és szüleiknek egyaránt!
Óvoda dolgozói nevében

Pankotainé Pál Evelin
Intézményvezető
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A koronavírus járvány alapjaiban rázta

meg a világot. Egyik napról a másikra
eddig még sosem tapasztalt dolgokkal
kellett szembesülnünk, alkalmazkodnunk
a megváltozott körülményekhez.
De röpüljünk vissza az időben! Február
közepe volt, izgatottan készülődtünk a
farsangra. Iskolánkban hagyomány, hogy
a negyedikesek osztályprodukcióval
búcsúznak utolsó alsós báljuktól.
Tanítványaimmal lelkesen gyakoroltuk az
általuk kiválasztott vidám „Just Dance”
koreográfiát. Akkor még nem sejtettük,
hogy ez lesz az utolsó közös
„projektünk”…
Tele volt írva a naptáram! Milyen
izgalmasnak ígérkezett a tavasz, a nyár
eleje! Mennyit beszélgettünk,
tervezgettünk közösen! Mennyi minden
várt (volna) még ránk! Úszás órák,
színházi előadás, egy hetes ottalvós erdei
iskola Zsályaligeten, mesevetélkedő
Baksán, szépolvasási verseny
Kővágószőlősön, német verseny
Pogányban, atlétikai verseny Pécsett,
Csiga-biga környezetismereti verseny,
Anyák napi műsor, „Bemutatkozik az
iskola” műsoros esten való fellépés,
osztálykirándulás… és négy együtt töltött
év méltó lezárása, búcsúja…
Március első hetében a gyerekek között
egyre többször volt beszédtéma a
koronavírus. A helyes kézmosás mellett
még fokozottabban figyeltünk a higiénés
szabályok betartására. Egyre sűrűbben
használtuk a szülők jóvoltából biztosított
kézfertőtlenítőt is.
Aztán jött március 13-a péntek!
Az ünnepi műsort már a termekben ülve,
a hangos bemondón keresztül hallgattuk
meg. A nap végén „Szép hétvégét!”
kívánva köszöntünk el egymástól azzal,
hogy hétfőn találkozunk. Álmunkban sem
gondoltuk volna, hogy ez volt az utolsó
együtt töltött tanítási napunk.
Március 16-tól az egész országban
tantermen kívüli digitális tanítási rend
lépett életbe. Egy hétvége alatt kellett
felkészülni valami olyasmire, ami eddig
teljesen ismeretlen volt pedagógusnak –
diáknak - szülőnek egyaránt. Az első
hetek mindannyiunk számára nagyon
nehezek és megterhelőek voltak.
Tanítványaim is a Kréta elektronikus

naplón keresztül kapták naponta a
feladatokat. Hiába próbáltam egészen
részletesen leírni, illusztrációkkal
megsegíteni a megtanulandó tananyagot,
a gyerekek egy része „elveszett benne”.
A szülőkre is hatalmas teher hárult. Ott
kellett ülni csemetéjük mellett és „tanító
nénivé” kellett válniuk; közben
„megkeresni, elmagyarázni, megtanítani,
noszogatni, lefotózni, elküldeni”…
Teljesen önálló tanulásra csak kevesen
voltak képesek. Ez egy alsós diáktól még
nem is várható el. A harmadik hét végére
kiderült, hogy a gyerekek és a szülők
érdekében változtatnom kell, mert nálunk
ez a „lecke-küldős” módszer nem igazán
volt sikeres. Többen elmaradtak a
tananyagban, nem tudtak egyedül
megbirkózniuk a feladatokkal. A tavaszi
szünetben egy online nevelési értekezlet
közben jutott eszembe, mi lenne, ha mi is
így „élőben” tanulnánk. Az ötletet hamar
tett követte és pár nap alatt minden
készen állt, hogy a szünetet követően a
Teams felületén elkezdjük az élő online
tanórákat. A diákok és a szülők örömmel
fogadták az új lehetőséget. Hatalmas volt
az öröm, amikor első alkalommal a
képernyőkön keresztül megláttuk
egymást, hiszen akkor már öt hete nem
találkoztunk. A gyerekek eldöntötték,
hogy minden nap 9-12 óráig legyenek az
órák. Tanítványaimtól nap, mint nap azt a
visszajelzést kapom, hogy sokkal
könnyebb így most a tanulás és nagyon jó
- még ha képernyőn keresztül is - hogy
látjuk-halljuk egymást. Többen reggelente
10-15 perccel előbb csatlakoznak az
órához, hogy egy kicsit beszélgethessünk.
Persze, azért így sem teljesen tökéletes
minden, nem helyettesíti az iskolai
tantermi oktatást. Van, hogy néha
akadozik a hang, elmegy a net, lemerül a
készülék… És hát sajnos vannak páran,
akik azt hiszik, hogy március közepén
elkezdődött a vakáció. Ők nehezebben
értik meg, hogy a tanév sikeres
teljesítésének feltétele a mostani tanulás.
Vannak azonban olyan diákok is, akik
rengeteget fejlődtek az elmúlt hetekben;
önállóbbá váltak és a digitális oktatás
során számos kompetenciájuk fejlődött.
Többségük már teljesen egyedül kezeli a
Teams felületét, fotózzák és küldik a
leckéiket, felmérőiket.
Végezetül álljon itt a gyerekek írásaiból

néhány őszinte gondolat, hogy élik meg
ők ezt a nem mindennapi helyzetet:
„Szeretem ezt az online tanulást, mert
nem kell korán felkelni és akár pizsiben is
beülhetek az órára.”
„Jó így a Teamsben tanulni, mert
könnyebben megértem a tananyagot és
óra alatt még a cicámat is
simogathatom.”
„Az első 3 hét nagyon nehéz volt,
teljesen elvesztem a feladat rengetegben.
Amióta élő órák vannak, sokkal
könnyebben megy a tanulás.”
„Nekem azért már hiányoznak a barátaim,
szeretnék velük játszani.”
„Amióta így tanulunk, több időm van.
Ennek a kutyám örül a legjobban, mert
sokat foglalkozhatok vele.”
„Eleinte jó volt, hogy nem kellett suliba
menni, de most már nagyon hiányzik.
Unalmas otthon.”
„Az is jó, hogy óra alatt nyugodtan
megreggelizhetek.”
„Néha elkalandozok az órákon és
olyankor azt sem tudom, hol tartunk.
Hiányzik a padtársam.”
„Reggelente nem kell sietni, kényelmesen
el tudok készülni és még fogat is
moshatok óra közben.”
„Nekem nagyon furcsa ez az oktatás.
Nehezen szoktam meg. Szívesebben
ülnék az iskolapadban, mint otthon a
tabletem előtt.”
„Nem jó az, amikor mondani szeretném a
választ, csak éppen jelentkezni nem
tudok.”
„Később kezdünk, hamarabb vége van a
tanulásnak. A leckék is könnyűek.
Ez tetszik nekem.”
„Furcsa, hogy csak a képernyőn keresztül
látom Ildikó nénit és az osztálytársaimat.
Jó lenne már élőben látni őket! Nagyon
hiányoznak.”
„Régen mindig azt mondtam, bárcsak ne
kellene suliba járni! Hát, most már
másként gondolom. Szívesen
visszamennék.”
„Nekem tetszik ez a tanulás. Különösen a
kreatív feladatokat élveztem: a
hóemberépítést, a mandalaképet, a
színkör kirakást, a vicces szendvics
készítését.”
„Én most jöttem rá, hogy nem is olyan
rossz hely az iskola.”

Jakabné Katics Ildikó
osztályfőnök

ISKOLA

Digitális oktatás - ahogy mi csináljuk

"Színezd zöldre a sulis hétköznapokat,

vegyél részt Te is a 2020-as ZöldOkos
Kupán!" Ezzel a szlogennel indult a
Fenntarthatósági Témahéthez kapcsolódó
Kárpát-medencei versenysorozat.
A résztvevő csapatok a
természetvédelemmel, a szelektív
hulladékgyűjtéssel, az
energiatakarékossággal, a
klímavédelemmel és az egészséges

életmóddal kapcsolatos témákban
tesztelhették tudásukat. Iskolánk Öko
Iskola, így természetes volt, hogy itt is
megmérettetjük magunkat. A versenyen
egy négy, valamint egy háromfős csapat
képviselte intézményünket. Pellérd I.
számú csapatának tagjai: Bódis Bianka,
Kiss Rebeka, Medgyaszai Viktória, és
Tóth Luca. A II. számú csapatunk tagjai:
Ádám Alexander, Gáspár Szabolcs, és
Strasszer Márton. A lányok versenye az

első 3 forduló után véget ért, de a fiúknak
sikerült tovább jutni a megyei döntőbe.
A megyei forduló a víz világnapján – a
körülményekre való tekintettel online
formában – került megrendezésre.
A Döntősök szoros küzdelemben végül a
IV. helyezést érték el. Az elért
eredményekhez ezúton is gratulálunk!

Horváth Dávid
tanár

ZöldOkos kupa



A Pellérdi Általános Iskola

ökoiskolai tevékenysége
A Pellérdi Általános Iskola 2016.
január 30.- án nyerte el az Ökoiskola
címet. Mit is jelent ez a
megtiszteltetés? Elismerést a
környezetvédelem, a
fenntarthatóság és a környezeti
nevelés terén végzett munkáért és
kötelezettséget mindezek
folytatására, magasabb szintre
emelésére. Mindez összetett és
felelősségteljes feladat, melyben
iskolánk egész közössége részt vesz.
Együtt dolgoznak a siker érdekében
a tanárok, a diákok, a szülők, a civil
partnerek és az Önkormányzat.
Az Ökoiskola cím elnyerése után
engedélyt kaptunk a fenntartótól
önálló munkaközösség
létrehozására. A munkaközösségbe
minden intézményegység és a
pellérdi technikai dolgozók is
delegálnak tagot. Közösen alakítjuk
ki az intézményi munkatervet,
melyben hangsúlyos szerepe van a
számunkra fontos jeles napoknak,
versenyeknek, tematikus napoknak
és heteknek.
Iskolánkban Öko - szakkör is
működik, melynek feladatai között
az előző pályázatban vállalt és azóta

létrehozott gyógynövény- és
fűszerkert gondozása mellett többek
között a téli madáretetés biztosítása
is szerepel. A szakkör tagjai
rendszeresen kirándulnak és
együttműködve a falu
Önkormányzatával minden évben
kiveszik részüket a faluszépítő nap
virágosítási programjából.
Az elmúlt években civil
szervezetekkel, szülőkkel és a falu
lakosságával együttműködve
iskolánk udvarán nagyszabású
növénytelepítést hajtottunk végre,
figyelve a terület adottságaira a
növények szempontjából. Déli
udvarunkon filagória épült, melyben
szívesen és gyakran tartunk kültéri
tanórát. Különös figyelmet fordítunk
ilyenkor a területen gyakori fürge
gyík teljes körű védelmére. A helyi
horgászegyesülettel együttműködve
biztosítottunk helyszínt
horgászvizsgára felkészítő
tanfolyamra és vizsgalehetőségre.
Minden évben megszervezzük a
Csiga–Biga körzeti alsós
környezetismereti versenyt, bevonva
a kisebb korosztályt a környezeti
nevelésbe tanórán kívül is. Az előző
években megrendezésre került a
nagy sikert elkönyvelő Életmentő
nap, mely az életmentés mellett a
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fenntarthatóság fontosságára is felhívta
a figyelmet és nem mellékesen
tartalmas szórakozást, maradandó
élményt biztosított minden
résztvevőnek.
Tevékenységünkről rendszeresen
beszámolunk az újság hasábjain, illetve
az iskola honlapján kialakított öko

rovatban, ahol a munkaközösség éves
terve és beszámolója is elérhető.
A tanév elején tervezett programok
egy részét átírta a márciusban
bevezetett tantermen kívüli digitális
tanrend bevezetése, de programjaink
így sem maradtak el csak
kivitelezésükben változtak, igazodva a
rendkívüli helyzethez. Örömmel
számolhatok be arról, hogy rengeteg
diákunk vett részt valamennyi
felhívásunkban, képeket, rajzokat,

egyéb munkákat küldtek be online,
melyek megtekinthetőek a honlapon.
Az Ökoiskola cím megőrzésének
érdekében benyújtottuk pályázatunkat
az illetékes minisztériumba, a bírálat
folyamatban van. Bízunk a sikerben,
tovább dolgozunk a célok eléréséért és
az Örökös Ökoiskola cím birtoklásáért.
Köszönet mindenkinek, aki segít
minket ezen az úton!

Keresztély Renáta
Öko munkaközösség vezető

Alig néhány nap és véget ér ez a
sajátos tanév. Közismert, hogy
március 16. óta gyermekeink
oktatása-nevelése a tantermen kívüli
digitális oktatás keretében történik.
Izgalmas kihívás gyermeknek,
pedagógusnak egyaránt.
Szerencsére ez a helyzet
nyolcadikosaink pályaválasztását nem
érintette. Számukra a legfontosabb
feladat már szeptembertől az volt,
hogy határozzanak a jövőjükről.
A nyári szünetről visszatérve még
sokuknak nem volt konkrét
elképzelése, de akadtak olyanok is,
akik határozott tervekkel
rendelkeztek.
Októberben Zoli bácsi, az
osztályfőnök, pályaválasztási szülői
értekezletet tartott, ahol ismertette,
hogy három iskolatípus - az érettségit
adó gimnázium, az érettségit és
szakmát egyaránt adó
szakgimnázium, valamint a csak
szakmát adó szakközépiskola - közül
lehet választani. Zoli bácsi
mindenkihez elment
családlátogatásra is, hogy tanácsaival
személyesen segítsen a nehéz döntés
meghozatalában.
A gyerekek számára fontosak voltak a
középiskolák által szervezett nyílt
napok, ahol az általános tájékoztatók

mellett óralátogatásokra is sor
kerülhetett. Idővel elindultak a
középiskolai előkészítő foglalkozások
is.
Iskolánk 2019. december 07-én
tanítás nélküli munkanap keretében
rendezte meg a pályaorientációs
napot. Nyolcadikosainknak ezen a
napon biztosítottuk a próbafelvételi
lehetőségét is. A Pollack Mihály
Szakgimnázium, Szakközépiskola és
Kollégium igazgatója, a Radnóti
Miklós Közgazdasági Szakgimnázium
és a Pécsi Kodály Zoltán Gimnázium
igazgatóhelyettesei beszélgettek el a
gyerekekkel a családjukról,
iskolájukról, hobbijukról és a
célkitűzéseikről. A gyerekek kicsit
megszeppenve várakoztak a terem
előtt, de mosolyogva jöttek ki. Pozitív
élménnyel lettek gazdagabbak,
bátrabban állhattak a felvételi vizsgák
elé.
December elejére végleg el kellett
dönteni, hogy ki és melyik középfokú
intézményben szeretné megírni a
központi felvételi vizsgát magyarból
és matematikából. Minden
nyolcadikosunk vállalta a
megmérettetést, melyre január 18-n
került sor. Gyermek, szülő,
pedagógus együtt izgult.
Rövid idő múlva fény derült az
eredményekre. Legtöbb tanulónk

hozta a tőle elvárt eredményt. Ahogy
minden évben, most is születtek
pozitív és negatív meglepetések.
A jelentkezési lapokat februárban
továbbította intézményünk a
középiskolákba, a tanulói adatlapokat
pedig Győrbe.
Ezután következtek a szóbeli vizsgák.
Ismét lehetett izgulni.
A középiskolákban hamarosan
kifüggesztették az ideiglenes felvételi
jegyzéket, melynek megtekintése
után még lehetett változtatni az
elképzeléseken. Hét tanulónk élt is
ezzel a lehetőséggel.
A hivatalos értesítéseket április végén
hozta meg a postás.
Nézzük az eredményeket:
26 tanulónk közül gimnáziumban
tanul tovább 8 (30,76%,),
szakgimnáziumban 12 (46,15%) és
szakközépiskolában 6 (23,07%).
Köszönöm a kedves szülőknek a
bizalmat és a határidők pontos
betartását, az osztályfőnök kollégának
az együttműködést.
Végül annak reményében, hogy jól
sikerült a pályaválasztás, kívánok
gyermekeinknek kitartást, erőt a
középiskolás évekre, új barátokat és
életre szóló élményeket.

Jakab Gabriella
pályaválasztási felelős

Pályaválasztási eredményeink



Szeretettel köszöntöm rendhagyó

ünnepi bizonyítványosztásunk
valamennyi résztvevőjét: a kedves
szülőket, pedagógus munkatársaimat
és természetesen benneteket, kedves
gyerekek!
Az idei tanév zárása és a márciustól
eltelt időszak mindenki számára
szokatlan és igazán különleges.
A digitális oktatásra való áttérés
elválasztott bennünket hosszú időre
egymástól, így most a tanévnyitók
örömével üdvözölhettük újra egymást.
Jó ismét találkozni, beszélgetni, együtt
lenni.
Idézzük fel együtt a tanév emlékezetes
pillanatait!
Nyáron megszépültek a tantermek, és
szeretettel vártuk vissza iskolánk 183
diákját.
A Csibe-tábor után már ismerősként
kezdhették meg a tanévet az elsősök
is. 32 kisgyermek vágott neki a nagy
iskolai kalandnak.
Legelső programunk szeptemberben a
hulladékgyűjtés volt. Köszönjük a
szülőknek a sok segítséget.
A fergeteges hangulatú szüreti
felvonulás után hamarosan már a
Sportnapon vehettünk részt.
Élményekkel gazdagodva
készülhettünk a magyar népmese
napjára. Emlékeztek a történeteket
mesélő pizzás dobozokra? És azokra a
kedves írásokra és gyönyörű rajzokra,
amik az idősek napja alkalmából
készültek? Sokan ajándékot is kaptak a
Pellérdi ÁMK és Pellérd Község
Önkormányzata jóvoltából. Köszönjük,
hogy gondoltak ránk.
Voltak, akik Erdélybe kirándultak,
határtalanul barangolva tértek aztán
vissza hozzánk.
Volt, aki a Mecseken túrázott és
csodálta meg az őszi erdőt, és akadtak
olyan hatodikosok, akik Villányba
látogattak.
A zene világnapján aztán együtt
hallgattuk a fellépők színvonalas
műsorát.
Állateledelt is gyűjtöttünk a Misina
állatmenhelynek.
Ne feledkezzünk el az aradi vértanúk
napján az ötödikesek műsoráról sem.
Mindenki nagyon várta már az eszéki
kirándulást. A város megtekintése és
állatkerti séta igazán edzetté tett
bennünket, de a játszótér zsivaja
mégiscsak azt jelezte, jól sikerült nap
volt.
Az atlétika szerelmesei futóversenyre
készültek. Aranylábú focistáink a
Zsongorkő Kupán rúgták a bőrt. Persze
azok, akik nem tévedtek el a
Zsongorkő Túraversenyen. Mit nem

tévedtek el? Első helyezettek lettek.
Voltak, akik Szalántán képviselték
iskolánkat a Kistérségi Összefogás
Napján.
A leendő és mostani elsősök szülei
nyílt napon jártak nálunk. Nagyon
ügyesek voltak elsőseink, igazán
büszkék vagyunk rájuk.
Színvonalas iskolai és települési műsort
mutattak be októberben a most
búcsúzó nyolcadikosok.
Vannak, akik az Erzsébet-napi Caritas -
bálon mutatták meg mily szépen
énekelnek, játszanak hangszeren, vagy
épp mondanak verset. Az Agócsy
László Zeneiskola növendékeiként
mutatkoztak be.
A Márton -napi lampionok fényei ma is
kedves emlék, miképpen a műsor is a
katolikus templomban. A negyedikesek
igazán kitettek magukért, miképp az
anyukák is. Köszönjük a finom
pogácsákat.
Másnap aztán a Családi napon még
többen voltunk. Emlékeztek, ott már
voltak apukák is. Volt futás,
kézművesedés, akadálypálya, finom
gyümölcssaláták, játékok, szóval egész
napi élvezetes együttlét. Talán sok
családban az akkor elkészített adventi
díszek sokáig emlékeztettek erre a
remek napra. Köszönjük a szülői
munkaközösségnek és az Életreform
Egyesületnek a támogatást, segítséget.
Hamarosan megérkezett hozzánk a
Mikulás, a polgárőrök kísérték, így
biztos volt, hogy minden ajándék célba
ért. Köszönjük.
Vannak, akik persze a Mikulás napot
atlétika versenyen való részvétellel
ünnepelték, nem is akármilyen
eredménnyel.
A pályaválasztási napon érdekes
előadásokat hallgattunk, fogadtuk a
középiskolák képviselőt vagy éppen
kekszgolyót készítettünk. Egy biztos,
nem unatkoztunk. Persze így voltak
ezzel a nyolcadikosok is, akik
szorgalmasan jártak középiskolai
előkészítőre. Nem hiába, hatan a Babits
Mihály Gyakorló Gimnáziumban
folytatják tanulmányaikat, 12-en
szakgimnáziumokban. 13 diákot az
első helyen megjelölt iskolába vettek
fel.
Aztán egy különös busz gördült be
hozzánk, a Fizibusz. Hű micsoda
kísérletek voltak, nem csoda, hogy
többen szájtátva nézték.
Az adventi időszak iskolai
gyertyagyújtásaira is emlékszünk,
ugye?
És a fergeteges lucázásra a művelődési
házban, vagy a hatodik osztályosok
templomi pásztorjátékára, az énekkar
és a zeneiskolások csodálatos
hangversenyére?

Kedves emlék, azt hiszem sokunk
számára az iskolai alsós és felsős
versmondó verseny. Számtalan szép
verset, elbeszélést, mesét és prózai
művet hallottunk, együtt örültünk
szüleitekkel ezeken a délutánokon.
Iskolánk aztán meghívta a tagiskolák
diákjait is, hogy most már így együtt
csodálhassuk újra a színvonalas
előadásokat.
A matematika logika versenyen
ügyesen szerepeltek csapataink.
A tanáriban is ügyesen megoldották a
munkatársak feladatokat. Mindenkit
dicséret illet ezért.
A magyar kultúra napján ismét a
versmondásé volt a főszerep, szép
sikerrel szerepeltek felsős
versmondóink, miképpen A Szép
magyar beszéd verseny területi
döntőjében is.
Örömmel fogadtuk népdaléneklési
versenyünkön a tagiskolák képviselőit
is.
A zene az ének szerelmesei ismét
örömmel nyugtázták, hogy iskolánk
diákjai e téren is kiválóak.
Voltak, akik a megyei Zrínyi Ilona
Matematikaversenyen öregbítették
iskolánk hírnevét.
Mások a Tudásközpontba látogattak
Pécsen, vagy könyvtári órákon ültek
nálunk.
Persze, mi sem feledkeztünk meg a
legjobbakról. A félévhez érve aztán a
jeles és kitűnő tanulók a Planetáriumba
látogattak.
Többen rendszeres színházlátogatók is
voltak.
Sőt utaznunk sem kellett, mert házhoz
jöttek az irodalmi műsorok a Lázár
Ervin program jóvoltából.
Aztán elérkezett a farsangi időszak.
Remek jelmezekben, fergeteges
mulatozásban is részünk volt, és persze
sok finom falat is várt ránk. Köszönjük a
szülői munkaközösség segítségét,
szervező munkáját.
A hetedikesek március 15-re készített
irodalmi összeállítását már iskolarádión
hallgattuk. Szívesen mentünk volna a
Művelődési Házba, de sajnos jött a
karantén.
A megyei diákolimpia úszó döntője
után vártuk az országos döntőt, sajnos
ez is elmaradt.
A karantén alatt sem tétlenkedtünk.
Volt, aki a Csorba Győző Könyvtár
online versmondó versenyén indult,
voltak, akik a ZöldOkos Kupán vagy
épp iskolánk könyvtárának online
rajzversenyén.
S mit tett a többség? Tanult online,
lógott a neten, küldte a házi
feladatokat, a szorgalmikat vagy épp
az online DÖK- napon készült képeket.
Részt vett az Életmentő Napon,
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Kedves Ünneplők! Kedves Megjelentek!
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letöltötte kedves tanára hangját az
internetről, mesét hallgatott az iskolai
honlapról.
Tette ezt úgy, hogy szüleivel együtt ült
a képzeletbeli iskolapadban, amely
persze otthon a nappaliban, a hálóban
vagy épp a konyhában volt.
Megszűnt a délelőtt, a délután, az idő
a visszaküldendők végtelen
sokaságából állt. Naptárak teltek be, az
online levelek végtelen számban lepték
el a postafiókokat.
Szóval nem tétlenkedtünk.

Ma, amikor tanévet zárunk igazán
együtt örülhet diák és szülő a
bizonyítványnak.
Kedves Szülők, Nagyszülők, Segítők!
Az első elismerő oklevél Önöket illeti:

kitartó, szorgalmas és lelkiismeretes
munkájukért. Fogadják
nevelőtestületünk tagjaitól szeretettel
elismerésünk jeléül. Köszönjük segítő
támogatásukat.
Kedves Munkatársaim!
Köszönöm színvonalas oktató-nevelő
munkátokat, a műsorok, rendezvények

szervezését, a szép eredményeket és a
lelkesedést.
Kedves Diákok!
Most pedig szeretném a
legkiválóbbaknak átadni az
elismeréseket.
Kedves Gyerekek! Vigyázzatok
magatokra, szeptemberben
találkozunk! Mindenkinek jó pihenést
kívánok! Már csak egy „varázsmondat”
maradt hátra:
A 2019-2020-as tanévet bezárom.”

Varga Ágnes iskola igazgató

Egyszer egy bölcset megkérdeztek, hogy melyik a

legfontosabb óra, amelyet az ember megél, melyik a
legjelentősebb ember, akivel találkozik és mi a
legszükségesebb tett?
A válasz így hangzott: „a legfontosabb óra, mindig a , ajelen

legjelentősebb ember mindig az, aki , aéppen előttünk áll
legszükségesebb tett .”mindig a szeretet
Most, hogy így összegyűltünk ballagásotokra elmondhatjuk,
hogy ez az , ennek az órának aóra fontos számunkra
legfontosabb szereplői ti akiket mindannyianvagytok,
szeretünk, akik kedves tanítványaink voltatok.

Kedves ballagó Diákok, búcsúzó Nyolcadikosok!



Kedves ballagó Diákok!
Diákéletetek egyik korszaka lezárult. Mi, volt tanáraitok is
búcsúzunk tőletek.
Tudjátok, pedagógusnak lenni a legszebb és a
legönzetlenebb hivatás, mert nincs annál nagyobb öröm,
mint valakit megtanítani valamire, amit nem tud. Szép dolog

kifaragni egy szobrot, és életet adni neki; de még szebb
kiformálni egy emberi lelket, és megtölteni szeretettel.
Kaptatok-e, adtunk-e elég szeretetet útravalóul? Hitünk

szerint mindent igyekeztünk megadni, és nem tudom, mi
kellett volna még. Ezt csak az „Élet” tudja visszaigazolni.
„Általános iskolai tanulmányait befejezte” ez áll majd
bizonyítványotokban. Ez az első lépés a hosszú úton, amely
előttetek áll. De tudjuk, a több ezer km-es utazás is az
első lépésekkel kezdődik.

Hosszú útra indultok tőlünk. Ez az út többfelé ágazik, de
egyben valamennyi megegyezik, hogy akadályokkal,
nehézségekkel is találkozni fogtok. Búcsúzó iskolátok

12 Tükör 2020/5

ISKOLA



2020/5 Tükör 13

ISKOLA

megadta nektek a tudás alapjait. Az útravalót tarisznyátokba
tettük. Ahhoz, hogy a megkezdett úton célba érjetek,
kitartásra, erős akaratra lesz szükségetek.
Viszitek magatokkal a búcsúzás virágait, a ballagási
tarisznyát aki indul, annak fel, amely jelképe annak, hogy
kell készülni, magával kell vinni fontos dolgokat. Ott lapul

a tarisznya mélyén a pogácsa, hogy az életben mindig
meglegyen a betevő falatod. Ott a jókívánság, hogy
legyenek körülötted olyanok, akiktől tanácsot kaphatsz.
Az alma mater falai sok mindent láttak már. Mint jó tükörben,
benne vagytok ti is. Hiszem és tudom, hogy bárhová is
sodorjon benneteket az élet, megálljátok a helyetek.

Kedves Fiúk! Kedves Lányok!
A hála és tisztelet szaván aköszönjétek meg szüleiteknek
féltő gondoskodást, mindennapi fárasztó munkájukat, napi
áldozatvállalásukat, melyek gyermekkorotokat széppé,
gondtalanná varázsolták.
Van egy régi mondás: „Annak teremnek a legszebb
virágai, aki a legnagyobb gonddal, szeretettel foglalkozik
velük.”
Kívánom, találja meg mindegyikőtök azt a hivatást, munkát,
ami igazán szeretne! Kívánom, hogy nektek legyenek a
legszebb virágaitok!

Varga Ágnes iskola igazgató



A járvány ideje alatt át értékelődött az emberek
környezethez való viszonya, a plázázások helyett sokan
választották a természetet, kirándulásokat, horgászatot.
Az elmúlt hónapokban szinte nem volt olyan nap, amikor
ne érdeklődtek volna a horgászati lehetőségek iránt.
Ennek megfelelően a horgászegyesület létszáma
jelentősen megduzzadt! A járványhelyzetnek
köszönhetően csak a mi egyesületünknél lehetett
horgászvizsgát tenni mivel a vizsgát csak szabadban, és
csak a megfelelő egészségügyi előírások betartásával
lehetet megtartani. Vizsgák a gombánál, a parkban voltak
két hetente, maximális létszámban történtek. A két hónap

alatt több mint harminc fő tett sikeres vizsgát, és sokan
váltották ki nálunk Állami jegyüket.
Eközben egyesület tagjaira nagy teher hárult mivel, a park
területe kedvenc kiránduló hellyé vált, és hivatalosan nem
lehetett társadalmi munkát hirdetni, ezért nem kis
szervezésbe került a park rendben tartását koordinálni.
Ezúton is kérem a kedves horgásztársakat, hogy tartsák
tisztán horgászhelyeiket, és ha lehetséges vigyek haza
saját szemetüket, mert nem győzünk mások után
takarítani.
Az elmúlt időszakban a fogások is kedvezően alakultak!
Vasárnapi délutáni sétáim során nagyon sok szép példány
szákolásánál voltam jelen, még kezdő horgászok is
eredményes fogásokról számolnak be. Május 29-ig
amurból 27 db (58kg), pontyból 288 db (560 kg) fogtak ki,
de fogtak 1db 4kg–os csukát, süllőt 6db (8kg), egyéb
halból 126 kg–ot. A telepítések is folyamatosak voltak,
minden hónapban közel öt mázsa ponty lett kihelyezve.
Mindenkinek eredményes horgászatot kívánok! Tartsátok
be a helyi és állami szabályokat, a taglétszám
növekedésével a kisebb szabálytalanságok is gyakoribbak!

- Hogyan horgászik a rendőr?
- ???
- Fog egy halat és addig veri, amíg el nem árulja, hol
vannak a többiek.

-ezt nem bírtam ki hagyni-
ifj.Kiss György
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Horgászhíradó

Az idei évben nem egy hirtelen
érkező zivatar, hanem a vírusjárvány
miatt maradt el a hagyományos
Orbán-napi megemlékezés és
szőlőhegy-szentelés. Sebaj, így
legalább még jobban örülhetünk
majd a legközelebbi találkozásnak!
Ha a szép szobornál nem is lehettünk
most együtt, utólag egy rövid írás
keretében emlékezzünk meg
védőszentünk napjáról.
Köszöntő helyett álljon itt e néhány
sor: gondolat kertről, földről, a
szőlőről, a borról, a természet
szeretetéről.

„Kertészkedj, tarts állatot, műveld a
földet! Ez az ember alapvető
létformája.
A munka megtanít helyesen bánni
időddel, erőddel; rendre,
fegyelemre, rendszerességre nevel.
A természet törvényeinek
megismeréséből tudást,
műveltséget, bölcsességet
szerezhetsz.
A kert megélhetést, egészséget,
örömöt és megbecsülést ad, nem
enged elszakadni a teremtett
világtól, melynek szépségeire mindig

gyermeki rácsodálkozással
tekinthetsz.” (Irteques)

„Semmi sem lehet szebb a saját
területén dolgozó szőlőművelő
életénél, aki fölött ott kéklik az ég, és
akit körülvesz a természet csodálatos
világa.” (L. Moser)

„A bor magasztos és tökéletes
élvezetet csak annak nyújt, aki e
csoda megszületését már a szőlőtő
gyümölcsének megtermelésétől
kétkezi munkával végig kíséri. Aki
nem így tesz, az a bort csupán
érzékeli, de nem érti.” (H. Schrittke)

„Ah a bor, az felvidít, lelkesít,
elméssé tesz, bátorságra hevít,
szerelmet költ, kiszínezi
szivárványossá ezt a szürke világot,
eltemeti a bút, feltámasztja a
reményt, demokratává teszi a nagy
urat, úrrá teszi a szegényt.” (Jókai M.)

„Az átszellemült, tisztaelméjű és
tisztánlátó, nyugodt, érzelemdús,
gazdag világodat, a valódit tárja fel a
bor, amely nyitott, megértéssel teli,
elfogadó, és nem földies, hanem a
távolba tekintő.” (A. Lubel)

Gondolatok Orbán-napra

Legyen jó évjáratunk! Teremjen jó
bor, magunk és mások örömére!
Igyekezetünket segítse Szent Orbán!

Dr. Werner János
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